
 
 
Ministeren 
 

 
Side     1/2 

16. februar 2022 
 

Udlændinge- og  
Integrationsministeriet 
 

 
Slotsholmsgade 10 
1216 København K 

 
Tel. 6198 4000 
Mail uim@uim.dk 

Web www.uim.dk 
 
CVR-nr. 36977191 

 
Sags nr. 2022 - 1656  
Akt-id 1884396  

 
 

 

Udlændinge- og Integrationsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

Udlændinge- og Integrationsudvalget har den 24. januar 2022 stillet følgende 

spørgsmål nr. 218 (Alm. del) efter ønske fra Kathrine Olldag (RV) til udlændinge- og 

integrationsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 218: 

 

Vil ministeren redegøre for det rimelige hensyn bag at sende en selvforsørgende 

familiefar med dansk hustru og barn ud af landet, særligt på et tidspunkt, hvor der 

er stort behov for kvalificeret arbejdskraft i Danmark? Der henvises til artiklen ”Fa-

miliefar smidt ud af Danmark”, Herning Folkeblad, 14. januar 2022. 

 

Svar: 

 

1. Det er Udlændingestyrelsen og herefter, hvis relevant, det uafhængige Flygtnin-

genævn, som træffer afgørelse i asylsager. Dermed er det også Udlændingestyrel-

sen og i sidste ende Flygtningenævnet, der tager stilling til, om en person har et 

beskyttelsesbehov, eller om personen som følge af Danmarks øvrige internationale 

forpligtelser, navnlig Den Europæiske Menneskerettighedskonvention artikel 8 om 

retten til familieliv, skal have lov til at blive i Danmark. Udlændingestyrelsen og 

Flygtningenævnet foretager altid en konkret og individuel vurdering i hver enkelt 

sag. 

 

Den nuværende regering efterlever – ligesom tidligere regeringer – et armslæng-

deprincip, der bl.a. indebærer, at afgørelser i asylsager træffes uafhængigt af den 

politiske proces, og at jeg som ansvarlig minister hverken kan eller vil blande mig i 

udlændingemyndighedernes afgørelser, herunder vurderingerne i konkrete sager.  

 

2. Helt grundlæggende mener jeg, at Danmark selvfølgelig skal give folk beskyttelse, 

men kun så længe de har behov for beskyttelse. Dette gælder uanset, om man er 

arbejdsløs, i arbejde, under uddannelse eller pensioneret, for alle er lige for loven.  

Det er et helt grundlæggende vilkår i vores asylsystem, og dét står regeringen fast 

på. Det danske asylsystem hverken kan eller skal bruges til at rekruttere arbejds-

kraft. Det findes der andre ordninger til. 
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